
Beste beleidsmedewerkers, 
 
 
N.a.v. het afgelopen AO publieke gezondheid (1/11/’22), waar ik vanuit zorgverlenersperspectief 
mijn steun betuigde aan het programma Nu Niet Zwanger, kreeg ik het verzoek mijn korte betoog 
samen te vatten voor de digitale toehoorders die het helaas niet hadden gehoord. Over de begroting 
en of er reële kosten en uren in rekening worden gebracht kan en ga ik niets zeggen. Ik heb het puur 
over het format van het programma Nu Niet Zwanger.  
 
Het onderwerp op de agenda van het AO was de financiële batenanalyse van NNZ, maar ik wilde toch 
graag nogmaals de menselijke en maatschappelijke kant van het verhaal belichten. Dat was waarom 
ik de volgende toevoeging deed: het gaat zeker om de ernstig kwetsbare gezinssituatie met -worst 
case- een mogelijke uithuisplaatsing, die je voorkomt en waarmee je veel geld bespaard, alleen al 
door één voorkomen onbedoelde zwangerschap. Vanuit zorgverlenersperspectief noemde ik ook een 
ander voorbeeld: de prille zwangere die ik als verloskundige op mijn spreekuur zie en met wie ik 
emotioneel beladen abortusgesprekken voer. Niet omdat het kind niet gewenst is, maar wel omdat 
het vanuit de psychische en sociale situatie van moeder/ouders en/of andere kinderen soms de 
enige verstandige oplossing is.  
Het kunnen voorkomen van een op het verkeerde moment ontwikkelde zwangerschap, voorkomt bij 
een deel van deze vrouwen een zwaar en verdrietig traject voor het hele gezin in de jaren na de 
geboorte van het kind. Het voorkomt soms ook een abortustraject dat net zo goed zijn sporen nalaat, 
zowel bij de zwangere, als óók bij ons als zorgverleners. 
 
Jullie maken de financiële overweging, maar de emotionele impact van ieder van dit soort trajecten 
die je had kunnen voorkomen, zowel op de moeders, vaders, familie- en gezinsleden, als op ons als 
zorgverleners in het medisch en sociaal domein die daarbij betrokken zijn, is evenzogoed een 
overweging waarvan ik hoop dat jullie deze mee laten wegen in je besluit.  
 
Ik noemde tot slot: als wij vanuit de medische geboortezorgprofessionals (verloskundigen, 
kraamverzorgenden, gynaecologen, kinderartsen) op een andere manier een statement of verzoek 
over in moeten dienen om jullie hiervan meer bewust te maken, dan is dat mogelijk. Maar als je 
daadwerkelijk begrijpt waar deze interventie over gaat en hoe de insteek en opzet is van het 
programma, denk ik eerlijk gezegd niet dat dat nodig zou moeten zijn.   
 
 
Hartelijke groet, 
 
Lian Siebelt, 
Ketenregisseur VSV Dordrecht e.o. 

 




